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Vážení spoluobčané, 

máme konec roku 2022 a já se snažím najít v paměti, v čem byl tento rok dobrý, co 
bych měl v článku vyzvednout, vždyť vždy touto dobou píši článek o tom, co se podařilo, co 
nás čeká. Vloni a předloni nás trápil hlavně covid, ten jsme snad už zvládli a já o tom v mých 
novoročních článcích nikdy nepochyboval. To mě však nenapadlo, že na jaře vypukne válka na 
Ukrajině a s ní mnoho těžkostí, které teď vidíme kolem sebe. Doba je nejistá a všichni máme 
starost o to jak bude. Nejenom u nás v Čechách, ale všude v Evropě se objevuje nedostatek 
surovin, plynu, elektřiny a dalších věcí, o kterých si myslíme, že jsou v dnešní době zcela 
samozřejmé a nenapadá nás, že tyto suroviny budou neúměrně drahé, nebo nebudou. Já 
nechci malovat čerta na zeď, ale napadlo Vás v únoru letošního roku, že bude třeba 
zastropovat ceny energií, aby je mohla průměrná rodina zaplatit? Mě tedy ne. Toto vše určitě 
znáte z radia, televize a internetu a já o tom mluvím kvůli tomu, aby jste věděli, že obec na 
toto pamatuje. Máme poměrně vysokou finanční rezervu na příští rok, proto zastupitelé 
nechtějí zvedat poplatky za odpad a za stočné během příštího roku, aby neměli občané moc 
placení najednou. Obec má do 31.12.2022 lacinou cenu elektřiny a plynu, od 1. ledna by nám 
měly ceny stoupnout 1x tolik, což bude vidět hlavně na stočném, protože dle mého odhadu 
budeme platit za elektřinu na ČOV přes 500 tis. Kč ročně. Z rezervy tyto platby zvládneme a 
pak rozpočítáme cenu stočného na konci roku 2023, abychom určili skutečnou cenu stočného 
pro rok 2024. Provoz obce by měl být normální, nic bychom neměli výrazně omezovat, pokud 
to půjde. V době covidu obec se snažila pomáhat tomu, kdo to potřeboval. Tato nabídka platí 
dále. Někteří obyvatelé si koupili dřevo z obecního lesa za režijní cenu, někdo i s dovozem. 
Zatím jich bylo málo, ale kdo ví, jak to bude příští rok. Kvůli válce na Ukrajině jsme nezačali 
stavět silnici okolo pana Janíka. Proběhlo výběrové řízení, jehož vítězem se stala společnost 
STRABAG s.r.o., jelikož však panovalo podezření, že tato společnost má ruského majitele, obec 
se obrátila na Finanční analytický úřad, který měl tuto skutečnost potvrdit nebo vyvrátit, 
protože naše vláda ještě nevydala seznam firem s ruskou majetkovou účastí. Úřad nám za 3 
měsíce, možná více sdělil, že Strabag je v pořádku, podepsali jsme smlouvu, dali ke kontrole 
právnímu oddělení, které prohlásilo, že smlouva byla podepsána pozdě a proto je výběrové 
řízení neplatné. To se STRABAGu pochopitelně nelíbí, tak jednáme jak to vyřešit. Na jaře 
budeme stavět, peníze máme, ale přes zimu ne kvůli kvalitě práce. 

 
Podařilo se nám 

vybudovat semafor před 
školou, tak alespoň něco. 
Obvykle během roku 
máme 2 až 3 investiční 
akce letos bohužel jen 
jedna. V letošním roce 
ukončilo činnost i naše 
fotbalové mužstvo Baník 
Mořina a to je velká škoda, 
protože se fanoušci fotbalu 
a nejen fotbalu scházeli 1 x 
za 14 dní na hřišti, teď už 
ne. Fotbal však na Mořině 

neskončil úplně, letos začala hrát soutěž přípravka nejmenších fotbalistů, tak uvidíme, jak jim 
to půjde. Podařená akce byla i mořinská pouť, včetně zábavy. Chtěl bych na tomto místě 
poděkovat pořadatelům, spolkům, škole, skautům a všem ostatním, bez kterých by pouť 
nebyla tak podařená akce. Velký zájem byl i o lampionový průvod s ohňostrojem, na který se 
sjelo mnoho lidí i z okolních vesnic.  
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V letošním roce mimo jiné proběhly i volby do zastupitelstva obce. Chtěl bych na tomto 
místě poděkovat zastupitelům, kteří nechtěli již pokračovat dál, a to Janě Pokorné, Adéle 
Fousové a Petru Hrebeňovi, tyto 3 zastupitele nahradil Jaromír Šiman, Ondřej Smetana a 
Martin Váňa. Ondřej Smetana a Martin Váňa patří do mladé generace a je dobře, že mají o 
dění v obci zájem. Naše obec si vede docela dobře a mladí zastupitelé přijdou třeba s novými 
nápady, které obec potřebuje a může je zrealizovat. Chtěl jsem se ještě na závěr zmínit o 
plánované půdní vestavbě 2 bytů v obecním bytovém domě. Stavět by se mělo začít na jaře 
příštího roku, skončit 
do konce roku. 
V případě, že bude 
vše probíhat bez 
komplikací a o 
pronájem bytů bude 
zájem má obec 
v plánu ve výstavbě 
pokračovat v dalších 
bytových domech. 
Byty jsou navrženy 
jako startovací pro 
mladé lidi, přesně to 
co v republice chybí a 
jelikož se jedná o 
obecní byty, nájemné 
nebude tak drahé 
jako jinde. 
 

Ještě všechny obyvatele jménem naší školy a školky zvu na slavnostní zpívání u 
stromečku, které se koná před kostelem 22.12.2022 od 18:00 hod. 
Všem Vám přeji jménem zastupitelů obce i svým jménem příjemné prožití Vánočních svátků, 
ďábelské oslavy Silvestra a hodně zdraví a úspěchů v následujícím roce. 

       Vojtěch Štička, starosta obce 

Fotografie v článku: Roman Vápeník 
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Něco o škole 

Úvodem 
letošního povídání o 
škole bych všechny 
rád pozval na 
obnovené zpívání u 
kostela 22. prosince 
od 18,00 hod. Tato 
hezká tradice byla na 
dva roky přerušena 
covidem, a tak 
vlastně začínáme 
znovu téměř od nuly. 
Přijďte se podívat a 
držte dětem palce, ať 
to dobře dopadne. Po 
zpívání budeme 
tradičně nabízet 
horký čaj a místní 
skauti budou 
rozdávat betlémské 
světlo. Kdo tedy bude 
mít zájem, přineste si 
svíčky nebo lampičky. 

A jak to vůbec 
u nás ve škole letos 
vypadá? K podstatné 
změně došlo v její 
obsazenosti. Na rozdíl 
od některých 
předchozích let, kdy 
jsme neměli dětí 
mnoho, letos se i nás 
dotkla populační vlna, která ostatně zasáhla celé okolí. V našem případě se na tom nijak zvlášť 
nepodílejí děti z Ukrajiny. Skutečné uprchlíky máme vlastně jen dva a je třeba říci, že s pomocí 
a pochopením svých českých kamarádů se oba kluci do kolektivu velmi dobře začlenili. Přesto 
je letos nejen školka, ale i škola naplněna na hranici své kapacity. To nás na jedné straně 
samozřejmě těší, ale na straně druhé to přináší i některé komplikace. Ta hlavní nastane při 
přijímání nových prvňáčků příští rok, kdy bude nutné jednoznačně upřednostnit místní děti. 
Jestli zbyde místo i pro případné přespolní zájemce, je otázka. Kromě toho se například všichni 
najednou nevejdeme do jídelny, takže děti musí obědvat na etapy, nebo nám nestačí kapacita 
běžného autobusu, což zase zkomplikuje organizaci celoškolních výletů. Ale to jsou jen 
drobnosti, které dokážeme snadno řešit.  

K důležité změně došlo také v systému plateb za obědy. Od října jsme zavedli platby 
formou inkasa a odhlašování obědů prostřednictvím aplikace v mobilu. Drtivá většina rodičů 
přivítala, že jsme se tak konečně přenesli do 21. století a my jsme se domnívali, že tím jim i 
sobě trošku zjednodušíme život. Není to ale tak jednoduché, jak jsme si představovali. Někteří 
rodiče (naštěstí jich není mnoho) chápou nutnost zřízení souhlasu k inkasu a elektronické 
odhlašování obědů spíš jako překážku a krok k horšímu. No, nelze se zavděčit všem a snad se 
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to časem poddá. Až se 
to podaří a budeme 
moci využít všech 
možností, které tento 
program nabízí, 
budeme mimo jiné 
třeba schopni lépe 
předem plánovat počty 
obědů a tím ušetřit 
suroviny v kuchyni.  

Za velký úspěch 
v oblasti stravování 
považujeme fakt, že na 
rozdíl od většiny škol 
zatím nemusíme 
zdražovat obědy. To je 
umožněno především 

vstřícným přístupem 
zřizovatele školy, díky 
němuž jsme si mohli 
v předchozích letech 
vytvořit dostatečnou 
finanční rezervu. 
V dnešní komplikované 
době tak naše škola 
naštěstí nemá jako 
jedna z mála žádné 
závažné finanční 
problémy. Přejme si, ať 
nám to vydrží. 

Na závěr bych 
vám rád za sebe i za 
celou školu rád popřál 
klidné a pohodou 
naplněné Vánoce. 
Dnešní doba nám 
bohužel drsným 
způsobem připomíná, že 
právě klid a pohoda jsou 
hodnoty, které jsou 
ohrozitelné. Buďme 
tedy vděční za to, že 
máme doma teplo a jde 
nám proud, že nám teče 
z kohoutků voda, máme 
co jíst a nikdo po nás 
nestřílí. A když k tomu 
bude ještě něco navíc, 
berme to jako bonus. 

      Mgr.Petr Sodomka, ředitel ZŠ a MŠ Mořina 
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Blahopřání k životnímu jubileu 
 

Jubilanti 2Q : 
Jiroš Petr 
Urbánková Antonie 
Čámská Hana 
Slípka Jan 
Bohunová Pavla 
Barchánková Zdena 
Veselá Jaroslava 
  
Jubilanti 3Q: 
Hála Jan 
Melhubová Marie 
Gardavská Anna 
Suchomelová Růžena 
Foglová Olga 
Svobodová Vlasta 
Leták Jiří 
Brezaniová Marie 
Pokorná Marie 
Čepela Antonín 

Mikláš Miloslav 
Peslová Jitka 
  
Jubilanti 4Q: 
Salamánek Milan 
Potencová Zuzana 
Vyskočilová 
Alžběta 
Kařízková Božena 
Kšánová Blanka 
Navarová Jitka 
Kloučková Věra 
Sladký Ivo 
Čámský Jan 
Bohun Jiří 
Fliegerová Marcela 
Pokorný Jeroným 
Bílá Jiřina 
Mařánková Jitka 
 
 

 

Do dalších let jim přejeme splnění všech přání, mnoho 
úspěchů, spokojenosti, lásky a pevné zdraví!! 

 
 

 

DO ŽIVOTA VÍTÁME: 
  

Jakuba Haška 
Agátu Fousovou 
Olivera  Bureše 
Filipa Michaliska 
Ninu Jelínek 
Ondřeje Smetanu 
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Letní tábor Týček  
 
Ve dnech 1. až 17. července děti z oddílů Mořina a Mezouň odjely na 
skautský tábor nedaleko vesnice Týček. Tento rok jsme se odtud pokusili 

vzlétnout do vesmíru. Prvních pár dní tábora velký oddíl dodělával věci 
potřebné pro chod tábora, poté už jsme se všichni věnovali jen celotáborové 

hře. Přes mnohé překážky a zrádné planety se nám společně povedlo 

vzlétnout a najít 
ztraceného dědečka 
spolu s novou planetou. 
I když nám některé dny 
pršelo, stihli jsme 
spoustu skvělých her, 
za které vděčíme našim 
bezvadným vedoucím. 
Také se jako každý rok 
konal pro starší děti 
puťák, některým dal 
více zabrat, některým 
méně, ale nakonec 
jsme si ho všichni moc 
užili, ostatně jako celý tábor. Myslím, že jak dětem, tak i vedoucím se tam moc líbilo a všichni 
už se těšíme na příští rok! 

Karolína Hrdličková  
 
Za celé naše středisko bychom chtěli poděkovat Zemědělskému družstvu Mořina a obci 
Týček za propůjčení louky, hasičům ze Zbiroha za zásobování vodou, Lomům Mořina za 
uskladnění táborového vybavení a rodičům táborníků za jejich důvěru a pomoc při stavění a 
bourání tábora. 

Tereza Bucharová, vedoucí tábora 
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   V Mořině (v budově OÚ Mořina, č.p. 81) je pro   

         Vás otevřena OČNÍ OPTIKA.  Nabízíme cenově    
  přijatelný, ale zároveň moderní sortiment 
dioptrických i slunečních brýlí a doplňkové 

zboží jako jsou pouzdra, šňůrky, čistící spreje, šroubováčky apod. 
 

Otevírací doba:  
 

Po: 08:00-15:00   Po telefonické dohodě i v jiný čas, případně 
Út: 08:00-15:00   o víkendu. Nabízíme kompletní služby od  
St: 14:00-18:00   zaměření zraku, přes výběr a servis brýlí. 
Čt: 08:00-15:00                 Přijďte a uvidíte !! 
Pá: Na objednání 

 

Bc. Alena Šlajerová, OPTIKA TAURUS 
Mořina č.p.81 

Tel: 602 228 337 
Email: info@optikamorina.cz 

www.optikamorina.cz 
 

  

Spolek HAGEN Mořina přeje všem 
spoluobčanům z Mořiny a širokého okolí 

radostné prožití Vánočních svátků a hodně 
zdraví a štěstí do Nového roku 2023 ! 

mailto:info@optikamorina.cz
http://www.optikamorina.cz/
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Jsem tu pro Vás: 
 

Po: 07:00 – 15:30 NOVINKA: poskytuji výdej i příjem zásilek PPL  
Út: 07:00 – 12:00 parcelshop.  V prodeji jsou trvanlivé potraviny, denně 
St: 07:00 – 15:30 čerstvé pečivo, čerstvé krájené uzeniny, lahůdky,  
Čt: 07:00 – 15:30 dorty, ovoce, zelenina, drogerie a denní tisk 
Pá: 07:00 – 15:30 a časopisy 
 

Možnost lahůdek, chlebíčků, dortů apod. i na objednání ! 

POTRAVINY VE DVOŘE 
Mořina 136, dvůr ZD – PAVLÍNA SLOVÁČKOVÁ 

Tel: 720 160 283 
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Mořinský kurýr – vychází jako občasník Obecního úřadu Mořina. Příspěvky možno 

doručit osobně, poštou nebo elektronicky na tyto kontakty: vydavatel OÚ Mořina, Mořina 
81, 267 17, obec@morina.cz, fax: 257 721 597, nebo redakce Karel Fous, Mořina 256, 267 
17, kfous@seznam.cz, v Trněném Újezdě p. Jaromír Nedbal, nedbal.jaromir@seznam.cz 
nebo pí Zuzana Nedbalová, zuzana.nedbalova@seznam.cz 
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